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Hanna Sztuka na portalu &bdquo;polskiearaby.com&rdquo; w swojej rubryce wziÄ™Å‚a tym razem
na celownik StadninÄ™ Koni Janów Podlaski. PoniewaÅ¼ jej tekstu pt. &bdquo;Janów zasÅ‚uguje
na wiÄ™cej&rdquo; zamieszczonego na jej blogu, który jest integralnÄ… czÄ™Å›ciÄ… portalu
&bdquo;polskiearaby.com&rdquo;, nie moÅ¼na tamÅ¼e komentowaÄ‡, wiÄ™c ustosunkujÄ™
siÄ™ do tegoÅ¼ tekstu na moim blogu. A zacznÄ™ nietypowo, bo od pochwaÅ‚. KtoÅ› w jednym z
komentarzy napisaÅ‚, Å¼e Hanna Sztuka, Å¼e nie ma wyksztaÅ‚cenia zootechnicznego, ma
natomiast dyplom polonistki. I to widaÄ‡. MuszÄ™ przyznaÄ‡, patrzÄ…c okiem starego redaktora,
który przez lata oceniaÅ‚ i poprawiaÅ‚ cudze teksty, Å¼e zarówno z punktu widzenia konstrukcji
tekstu, jak i sÅ‚ownictwa, teksty pani Sztuki sÄ… wyÅ›mienite. Napisane jasno i Å‚adnÄ…
polszczyznÄ…, ze Å›wietnie rozÅ‚oÅ¼onymi akcentami, wiodÄ… prostÄ… do celu, czyli gÅ‚ównych
tez. Tyle, Å¼e wiÄ™kszoÅ›Ä‡ z nich (nie wszystkie) to kÅ‚amstwa i celowe przeinaczenia. Tym
groÅºniejsze, Å¼e podane w bardzo strawnej formie. Ludzi, którzy nie sÄ…  zorientowani w
rzeczywistym stanie polskiej hodowli koni arabskich w paÅ„stwowych stadninach, teksty pani Sztuki
(takÅ¼e ten o MichaÅ‚owie) mogÄ… uwieÅ›Ä‡. Tym bardziej wiÄ™c trzeba jej kÅ‚amstwa
pokazywaÄ‡.

Ale zanim zacznÄ™ punktowanie. Warto byÅ‚o przeczytaÄ‡ tekst pani Sztuki, bo moÅ¼emy siÄ™ z
niego dowiedzieÄ‡, jakÄ… stratÄ™ zanotowaÅ‚a spóÅ‚ka Stadnina Koni Janów Podlaski za rok
2018. WysÅ‚aÅ‚em w tej sprawie pytanie do KOWR-u, ale jeszcze nie dostaÅ‚em odpowiedzi.
PrzypomnÄ™ tylko to, co napisaÅ‚em w styczniu tego roku (tekst &bdquo;To jak to jest z tym
nadzorem&rdquo;):TwierdzÄ™, Å¼e strata za rok 2018 w SK Janów Podlaski wyniesie co
najmniej 2 mln zÅ‚. JeÅ›li ktoÅ› twierdzi, Å¼e bÄ™dzie niÅ¼sza, jestem gotów przyjÄ…Ä‡
zakÅ‚ad.&rdquo;JakoÅ› nikt nie chciaÅ‚ w tej kwestii ze mnÄ… polemizowaÄ‡. A wg pani Sztuki 
Janów Podlaski /&hellip;/ osiÄ…gnÄ…Å‚ imponujÄ…cÄ… stratÄ™ w wys. &ndash; 3,5 mln
zÅ‚. PoniewaÅ¼ jej analogiczne informacje co do straty w SK MichaÅ‚ów &ndash; te formalne
&ndash; zostaÅ‚y potem potwierdzone przez KOWR, wiÄ™c zakÅ‚adam, Å¼e sÄ… to wiarygodne
dane. No cóÅ¼. Ja juÅ¼ na temat sytuacji janowskiej stadniny siÄ™ wypowiadaÅ‚em w cyklu
tekstów pod wspólnym i wszystko mówiÄ…cym tytuÅ‚em: &bdquo;Los Janowa i paÅ„stwowej
hodowli jest przesÄ…dzony&rdquo;. Tam odsyÅ‚am zainteresowanych. WróÄ‡my do zgrabnego
tekstu Hanny Sztuki. ZadziwiÅ‚a mnie jeszcze w jednym punkcie. Kiedy rozwinÄ™Å‚a wÄ…tek
zasÅ‚ug Marka Treli. Jestem zaskoczony, jak trafnie i prawdziwie opisaÅ‚a pewien etap Janowa: Nie
jest prawdÄ…, Å¼e dr Marek Trela byÅ‚ bezpoÅ›rednim nastÄ™pcÄ… Andrzeja
KrzysztaÅ‚owicza. Od daty odwoÅ‚ania KrzysztaÅ‚owicza do objÄ™cia przez TrelÄ™
stanowiska prezesa minÄ™Å‚o ponad 10 lat. To byÅ‚ jednoczeÅ›nie bardzo trudny czas dla
rolnictwa. Po wielu latach smuty, Janów byÅ‚ w opÅ‚akanym stanie. MogÄ™ Å›miaÅ‚o
stwierdziÄ‡, Å¼e dr Trela zastaÅ‚ Janów drewniany, a zostawiÅ‚ murowany. Skala jego
osiÄ…gniÄ™Ä‡ w gospodarstwie jest równa skali jego osiÄ…gniÄ™Ä‡ hodowlanych, a te
&ndash; jak wszyscy wiedzÄ… &ndash; sÄ… wybitne. WidziaÅ‚am, jak przez wiele kolejnych
lat dr Trela budowaÅ‚ nowy Janów, który jest arcytrudnym w zarzÄ…dzaniu gospodarstwem.
StworzyÅ‚ nowÄ… infrastrukturÄ™, nowy zespóÅ‚, a smutne stado klaczy w starym typie
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wprowadziÅ‚ z powrotem na Å›wiatowy szczyt. Janów miaÅ‚ wtedy duszÄ™, ale miaÅ‚ teÅ¼
gÅ‚owÄ™. Teraz nie ma ani duszy, ani gÅ‚owy. Jedno sÅ‚owo wyjaÅ›nienia. Marek Trela byÅ‚
bezpoÅ›rednim nastÄ™pcÄ… Andrzeja KrzysztaÅ‚owicza jako hodowca, ale nie jako dyrektor
stadniny (potem nastaÅ‚y czasy prezesów). Po KrzysztaÅ‚owiczu dyrektorem byÅ‚ MichaÅ‚
Maciejewski, ale czy aÅ¼ przez 10 lat, to juÅ¼ nie jestem w tym momencie skleciÄ‡. Ale na tym
moje uznanie dla pani Sztuki siÄ™ koÅ„czy. Teraz czas na punktowanie jej kÅ‚amstw i przeinaczeÅ„.
Kolejny cytat: Do 2016 roku nasza armada, jakÄ… stanowiÅ‚y stadniny w Janowie i
MichaÅ‚owie, byÅ‚a skuteczna i nieÅºle sobie radziÅ‚a na rynku, ale przypominaÅ‚a bardziej
dwa okrÄ™ty podwodne: zamkniÄ™te, gÅ‚Ä™boko zanurzone, tak Å¼e nikt postronny nie
wiedziaÅ‚, co tam wÅ‚aÅ›ciwie siÄ™ dzieje. AÅ¼ zmieniÅ‚ siÄ™ ukÅ‚ad polityczny i po
rzÄ…dzÄ…cym przez ostatnie 25 lat w polskim rolnictwie PSL przyszÅ‚a inna opcja
polityczna i postanowiÅ‚a zajrzeÄ‡ do Å›rodka. Zamiast jednak posÅ‚uÅ¼yÄ‡ siÄ™ kluczem
francuskim i wszystko dobrze rozwaÅ¼yÄ‡, wysÅ‚ano ekipÄ™ z Å‚omem, Å¼eby dostaÄ‡
siÄ™ na okrÄ™ty, kapitanów wyrzucono za burtÄ™ &ndash; a na temat tego, co byÅ‚o dalej,
kaÅ¼dy w Polsce ma juÅ¼ swojÄ… opiniÄ™.  Bardzo zgrabne marynistyczne metafory &ndash;
nawiasem mówiÄ…c, nawiÄ…zujÄ…ce do tekstu Agnieszki Bojanowskiej o SK MichaÅ‚ów
&ndash; i we fragmencie o Å‚omie &ndash; prawdziwe. Ale sÅ‚owa o tym, Å¼e stadniny w Janowie i
MichaÅ‚ów przypominaÅ‚y okrÄ™ty podwodne: zamkniÄ™te, gÅ‚Ä™boko zanurzone, tak Å¼e
nikt postronny nie wiedziaÅ‚, co tam siÄ™ wÅ‚aÅ›ciwie dzieje sÄ… kÅ‚amstwem. Co do tego,
jak wyglÄ…daÅ‚a hodowla w tych stadninach, wszyscy, którzy siÄ™ tym interesowali i chcieli siÄ™
dowiedzieÄ‡, dowiadywali siÄ™ podczas otwartych przeglÄ…dów, dwa razy w roku. Co do
finansów, co roku paÅ„stwowe spóÅ‚ki musiaÅ‚y zamieszczaÄ‡ &ndash; tak samo siÄ™ dzieje
obecnie &ndash; sprawozdania w KRS. To teÅ¼ byÅ‚o i jest publicznie dostÄ™pne. Tylko trzeba
wiedzieÄ‡ gdzie i chcieÄ‡ tam zajrzeÄ‡. A teraz najwaÅ¼niejsze. SÅ‚owa o braku przejrzystoÅ›ci w
stadninach paÅ„stwowych, kiedy kierowali nimi Jerzy BiaÅ‚obok i Marek Trela, w ustach osoby,
która w duecie z Maciejem Grzechnikiem kierowaÅ‚a przez dwa lata michaÅ‚owskÄ… stadninÄ…,
sÄ… jawnÄ… kpinÄ… z nas wszystkich. Za czasów rzÄ…dów tego duety wszystko tam byÅ‚ tajne.
Moje pytania, zadawane w trybie ustawy o prawie prasowym prezes Grzechnik zbywaÅ‚. MaÅ‚o tego,
straszyÅ‚ mnie sÄ…dem, jeÅ›li nie ujawniÄ™ mu, skÄ…d mam wiadomoÅ›ci o tym, co siÄ™ dzieje z
ogierkiem Ermitage. PisaÅ‚em o tym w tekÅ›cie pt. &bdquo;O dziennikarskiej tajemnicy&rdquo;
(24.05.2018).Kwestie dzierÅ¼aw wybitnych klaczy bez umów wyszÅ‚a na jaw dopiero po zwolnieniu
Grzechnika, a sprawa dostarczanie kopii umów z zeskanowanymi podpisami podmiotów, które
dzierÅ¼awiÅ‚y owe klacze, jest obecnie badana przez prokuraturÄ™. Instytucja ta &ndash; mam
nadziejÄ™ &ndash; bada teÅ¼ owe &bdquo;bezkosztowe&rdquo; wyjazdy duetu Grzechnik &ndash;
Sztuka na pokazy do Belgii i inne ich &ndash; podejrzanie tanie &ndash; podróÅ¼e sÅ‚uÅ¼bowe. 
Kolejna kwestia:Kiedy w marcu 2018 roku odwoÅ‚ano z funkcji prezesa SÅ‚awomira Pietrzaka,
byÅ‚o oczywiste, Å¼e nie staÅ‚o siÄ™ to z powodu zÅ‚ych wyników spóÅ‚ki Janów, lecz
dlatego, Å¼e sprzeciwiÅ‚ siÄ™ on pomysÅ‚owi Tomasza Chalimoniuka, który przekonaÅ‚
ministra Jurgiela do przeniesienia czempionatu narodowego na SÅ‚uÅ¼ewiec. Wszyscy
pamiÄ™tajÄ… buÅ„czuczne zapowiedzi prezesa PKWK o narodowej wystawie rolniczej i
obietnice zaprezentowania dwutonowego byka. Byka nikt nie zobaczyÅ‚, ale za to konie i
ludzie, jak trzoda, taplali siÄ™ w bÅ‚ocie, aby na koniec wysÅ‚uchaÄ‡ narodowego hymnu w
gumowcach. DziÅ› ten sam czÅ‚owiek organizuje fetÄ™ arabskÄ…, tym razem w Janowie, co
ogÅ‚oszono jako sukces jeszcze nowszej dobrej zmiany. SÅ‚owa Hanny Sztuki, Å¼e 
SÅ‚awomir Pietrzak zostaÅ‚ odwoÅ‚any nie za zÅ‚e (a byÅ‚y faktycznie bardzo zÅ‚e) wyniki
finansowe spóÅ‚ki, a za publiczne próby przeciwstawienia siÄ™ fatalnemu pomysÅ‚owi ministra
Jurgiela, aby narodowy czempionat zabraÄ‡ z Janowa Podlaskiego i przenieÅ›Ä‡ go na
SÅ‚uÅ¼ewiec, sÄ… prawdziwe. Problem w tym, kto naprawdÄ™ do tego pomysÅ‚u nakÅ‚oniÅ‚
byÅ‚ego juÅ¼ ministra rolnictwa. PoniewaÅ¼ to obaj panowie, czyli Chalimoniuk i Grzechnik,
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solidarnie obwieÅ›cili ten pomysÅ‚ po powrocie z zjazdu ECAHO w Monachium, który miaÅ‚ miejsce
17 lutego 2018 roku, moÅ¼na domniemywaÄ‡, Å¼e obaj byli jego inicjatorami. Jak byÅ‚o
naprawdÄ™, trudno teraz dociec, bo poraÅ¼ka &ndash; a sÅ‚uÅ¼ewiecki czempionat byÅ‚
organizacyjnÄ… poraÅ¼kÄ… &ndash; zawsze jest sierotÄ…. A do produkcji sierot nikt nie chce
siÄ™ po czasie przyznaÄ‡. Jednak biorÄ…c pod uwagÄ™ to, Å¼e to Grzechnik byÅ‚ bliÅ¼ej
zwiÄ…zany z Jurgielem niÅ¼ Chalimoniuk, to temu pierwszemu trzeba przypisaÄ‡ pierwszeÅ„stwo
w realizacji tego pomysÅ‚u. PoÅ›rednio potwierdza to Hanna Sztuka. Bo przeniesienie czempionatu
z Janowa do Warszawy byÅ‚o czÄ™Å›ciÄ… walki, jaka miaÅ‚a miejsce miÄ™dzy Grzechnikiem a
Pietrzakiem. Walka o palmÄ™ pierwszeÅ„stwa na polskim arabskim podwórku. Janów z racji aukcji
tam organizowanej zawsze byÅ‚ na pierwszym planie. A z róÅ¼nych posuniÄ™Ä‡ Grzechnika
czytelna byÅ‚a intencja, aby aukcjÄ™ stamtÄ…d wyprowadziÄ‡  (moÅ¼e na poczÄ…tek kaÅ¼da
stadnina miaÅ‚aby organizowaÄ‡ swojÄ… aukcje, a potem silniejszy przejmie pozycjÄ™
sÅ‚abszego). Do tego dodajmy, Å¼e to Grzechnik byÅ‚ autorem pomysÅ‚u, aby odejÅ›Ä‡ od nazwy 
Pride of Poland na rzecz Janów Podlaski Summer Sale. PomysÅ‚ z tÄ… nazwÄ… potwierdza w
swoim tekÅ›cie pani Sztuka. No i wreszcie ostatnia sprawa: Nadal tak uwaÅ¼am &ndash; Pride of
Poland powinna odejÅ›Ä‡ wraz z Polturfem i jego skandalicznÄ… 12% prowizjÄ…. A propos
owej skandalicznej prowizji w wysokoÅ›ci 12%. I to pisze osoba, która wraz z ówczesnym prezesem
SK MichaÅ‚ów zarzÄ…dzaÅ‚a aukcjÄ… w roku 2018. AukcjÄ…, na której sprzedano konie za 487
tys. euro, czyli za ok. 2 098 687 zÅ‚, a jej koszt wyniósÅ‚ (co przyznaÅ‚ oficjalnie Grzechnik) wyniósÅ‚
723 tys. zÅ‚. Co daje 34,45% przychodu! To jest dopiero bezczelnoÅ›Ä‡ &ndash; pisaÄ‡, Å¼e 12%
prowizji to jest skandal, w sytuacji, kiedy samemu siÄ™ doprowadziÅ‚o do sytuacji, Å¼e koszt aukcji
wyniósÅ‚ blisko 35% przychodów.Marek Szewczyk      
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